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REVISTA PRESEI 

 
 

 DEZASTRU Scăderi de salarii în Sănătate, în Cultură, în Poliţie şi în Justiţie 
Salariile nete ale angajaţilor vor scădea în mai multe domenii de activitate, respectiv în sectorul de Sănătate, în 
Cultură, în Poliţie şi în Justiţie, potrivit liderilor de sindicat. 
Preşedintele federaţiei sindicale SANITAS Bucureşti, Viorel Huşanu, a declarat, luni, pentru AGERPRES că veniturile 
vor scădea în spitalele mono-profil, mai exact pentru secţia de psihiatrie, TBC şi boli infecţioase. 
"Salariile vor creşte în sănătate doar la medici, dar nici medicilor nu le vor creşte salariile atât cât a fost estimat. 
Ştiţi că ieşise doamna ministru Vasilescu (ministrul muncii, Lia Olguţa Vasilescu, n.r.) în primăvară şi vorbea despre 
triplarea salariilor. De faptul că nu a crescut atât de mult salariul, nimeni nu a fost surprins. În sănătate însă sunt 
cazuri unde se diminuează salariul şi pot să vă dau câteva exemple: în patologie vor fi scăderi salariale, la spitalele 
mono-profil, mă refer aici la psihiatrie, TBC şi infecţioase, unde existau sporuri mari, inclusiv pentru personalul 
TESA, acum vor avea diminuări drastice, de 40%, cum spunea şi domnul Oprescu (preşedintele Sindicatului 
Naţional al Funcţionarilor Publici, Sebastian Oprescu, n.r.). Mai sunt cazuri în asistenţa socială, unde un şef de 
centru câştigă cât un muncitor necalificat, iar muncitorul necalificat a putut să îşi negocieze, pe baza salariului din 
iulie a anului trecut, direct cu primăria, la salariul de referinţă al viceprimarului", a spus Huşanu. 
Şi poliţiştii din zona operativă, aproximativ 8.000, se vor confrunta cu o scădere a salariilor nete de până la 400 de 
lei, potrivit preşedintelui Sindicatului Naţional al Poliţiştilor şi Personalului Contractual, Dumitru Coarnă. 
"Începe nebunia, începe plata facturii, pentru că tot spuneam din 2017 că va veni factura şi atunci o să se vadă 
cine greşeşte, eu sau doamna Vasilescu (ministrul Muncii, n.r.), că am avut contre fantastice pe această lege. Eu 
am spus să vină luna februarie 2018, unde acolo, clar, nu mai avem ce să discutăm, pentru că unul din noi va plăti 
factura minciunii şi se pare că o plătesc ei acum. În poliţie avem 8.000 de poliţişti, din zona operativă, cu funcţie 
de execuţie, ale căror salarii vor fi diminuate cu sume de până la 400 de lei. Transferul de contribuţii creează 
majorări fabuloase de 1,8% la aproape 70% din efectivele MAI, pentru că suntem pe zona salariului de bază. 
Nivelul de trai va scădea cu 5-10%", a spus Coarnă. 
În acest context, preşedintele Blocului Naţional Sindical, Dumitru Costin, a declarat luni, pentru AGERPRES, că 
sunt peste 2 milioane de salariaţi pentru care nu s-au întocmit acte adiţionale la contractele de muncă, astfel că 
salariile brute nu au fost majorate iar pentru mulţi dintre aceştia există riscul unei scăderi a venitului net. 
"Aseară (duminică, n.r.), ministrul Muncii comunica faptul că, până la sfârşitul lunii ianuarie, în Revisal s-au 
înregistrat contracte noi sau acte adiţionale pentru 48% din totalul salariaţilor din România. Asta înseamnă că, 
pentru peste 2 milioane de salariaţi din România, din mediul economic concurenţial, care înseamnă angajaţi la 
privat, la firme cu capital de stat sau firme cu capital mixt, nu s-au făcut acte adiţionale la contractele de muncă. 
Asta înseamnă că salariile lor brute de angajare nu au fost majorate cu 22,5% şi, pe cale de consecinţă, pentru 
foarte mulţi dintre ei există riscul ca veniturile nete să fie afectate. De ce zic "că există riscul", pentru că este 
posibil ca venitul lor net să nu fie afectat, chiar dacă nu a fost înregistrat actul adiţional, pentru că angajatorul, 
printr-o discuţie cu sindicatul sau reprezentantul salariaţilor, sau după capul lui să decidă că le mai dă un bonus 
care nu se trece în contractul de muncă, le mai dă tichete cadou, care să compenseze bănesc impactul, dar în 
realitate, în spiritul Ordonanţei 79, nu s-au modificat contractele individuale de muncă la peste 2 milioane de 
suflete", a explicat Dumitru Costin. 
Întrebat ce categorii salariale vor fi afectate de aceste scăderi, Costin a răspuns că vor fi afectaţi cei din sectoarele 
Cultură, Tineret şi Sport, precum şi din Justiţie, mai exact grefierii. 
De la 1 ianuarie, este în vigoare Ordonanţa care prevede transferul contribuţiilor sociale de la angajator la 
angajat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Federaţia PROJUST: Dacă în zilele următoare nu se vor identifica soluţii concrete pentru rezolvarea 
problemelor, protestele sunt iminente 
Federaţia Naţională Sindicală PROJUST anunţă că va declanşa acţiuni de protest, în cazul în care, în zilele 
următoare, nu vor fi identificate soluţii pentru problemele privind scăderile salariale ale grefierilor, prin punerea 
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în aplicare a dispoziţiilor Legii nr.153/2017, privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice. 
 
"În condiţiile în care în zilele următoare nu se vor lua măsuri de organizare a unor întrevederi urgente şi mai ales 
nu se vor identifica soluţii concrete de rezolvare a tuturor acestor probleme, dorim să înştiinţăm opinia publică că 
adoptarea unor forme de protest este iminentă. Precizăm că până la acest moment FNS PROJUST nu a întreprins 
nicio acţiune de protest, preferând o abordare matură şi echilibrată în lipsa unor elemente concrete cu privire la 
salarizarea categoriilor profesionale pe care le reprezintă, preferând să lase deschise toate căile de dialog în 
vederea discutării aspectelor referitoare la salarizare. Precizăm public că ne manifestăm disponibilitatea de a sta 
la dispoziţia tuturor factorilor decizionali pentru a participa la orice întâlniri de lucru în vederea soluţionării 
acestor aspecte", precizează reprezentanţii federaţiei într-un comunicat remis, luni, AGERPRES. 
 
Aceştia se arată îngrijoraţi şi uimiţi de recentele declaraţii ale ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, şi ale 
ministrului Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, referitoare la problemele privind scăderile salariale ale grefierilor, prin 
punerea în aplicare a dispoziţiilor Legii nr.153/2017. 
 
"Astfel, în primul rând constatăm că reprezentantul ministerului de resort, în speţă domnul ministru Tudorel 
Toader, precizează că, deşi a aflat despre problema privind scăderea salariilor grefierilor, aceste aspecte nu pot fi 
rezolvate de Ministerul Justiţiei! Faţă de această declaraţie, ne întrebăm care este oare ministerul căruia trebuie 
să ne adresăm pentru a analiza problematica anterior menţionată şi cu care trebuie să identificăm soluţiile 
concrete de rezolvare a acesteia, în condiţiile în care ordonatorul principal de credite din această ramură de 
activitate precizează că nu poate soluţiona aceste aspecte?!", se întreabă sindicaliştii. 
 
Ei precizează că în cursul anului 2017, anterior promulgării, respectiv intrării în vigoare a Legii nr.153/2017, au 
trimis nenumărate adrese şi materiale, către Ministerul Justiţiei, Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale, Guvernul 
României, Parlamentul României, PSD, precum şi direct către mai mulţi deputaţi şi senatori, în care au semnalat 
problemele existente în proiectul de lege, astfel cum acesta era în dezbatere la acel moment, însă toate 
solicitările au fost ignorate. 
 
"Faţă de aceste aspecte, dorim să subliniem că nu înţelegem opinia exprimată de doamna ministru Lia Olguţa 
Vasilescu, potrivit căreia reprezentanţii grefierilor nu au contactat ministerul pe care îl reprezintă", mai spun 
reprezentanţii PROJUST. 
 
Aceştia subliniază că până în data de 5 februarie, cu excepţia a trei curţi de apel, nu au fost comunicate către 
personalul de specialitate al instanţelor noile decizii de salarizare şi nici modalitatea de calcul a salariilor, conform 
Legii nr.153/2017, "iar cele trei Decizii de salarizare de care avem cunoştinţă sunt neunitare". 
 
"Mai mult, în ţară au fost efectuate diferite simulări ale noilor salarii, existând diferenţe de calcul între curţile de 
apel, ca urmare a interpretării diferite a Legii nr.153/2017, cu privire la modalitatea de calcul a drepturilor 
salariale, ceea ce va conduce la apariţia unor diferenţe între persoane aflate în condiţii identice de studii/vechime 
în muncă/specialitate, aspect ce vine în contradicţie cu însăşi scopul legii. Deşi am invocat permanent aceste 
aspecte către Ministerul Justiţiei, nu am primit nici un răspuns, iar din ceea ce cunoaştem, până la această dată 
Ministerul Justiţiei nu a comunicat către curţile de apel/parchetele de pe lângă curţile de apel nicio modalitate 
concretă de calcul a noilor salarii, tocmai pentru a se evita apariţia unor modalităţi diferite de calcul", se mai 
menţionează în comunicat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Salarii mai mari pentru parlamentari, lefuri mai mici pentru sute de mii de alţi angajați 
Furie pentru aproape 300 de mii de funcţionari. Astăzi, în ziua de salariu, au luat leafă mai mică după ce 
contribuţiile sociale au trecut din sarcina angajatorului la cea a salariatului. Sindicaliştii vorbesc despre cazuri 
dramatice, cu scăderi de 40 de procente, şi ameninţă cu proteste. Cu atât mai mult cu cât nu toţi cei plătiţi din 
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bani publici au motive să plângă. Parlamentarii au avut grijă ca revoluţia fiscală a guvernului să le aducă bani în 
plus. 
 În timp ce parlamentarii câştigă la final de lună şi cu 800 de lei în plus, 22 de mii de angajaţi din ministere şi din 
instituţiile din subordine pot avea salarii reduse cu până la 40 la sută. De exemplu, un director general la 
Ministerul de Externe, gradul II, va pierde aproape 3.500 de lei faţă de luna decembrie. Înseamnă că venitul său 
din luna ianuarie va ajunge la 9.411 lei. 
Iar situaţia se repetă şi la alte ministere, de exemplu la Finante şi Transporturi. 
„Nici pe departe o creştere salarială substanţială, aşa cum au anunţat în decursul timpului partidele de la 
guvernare. (...) Cu siguranţă această nemulţumire va fi exprimată prin acţiuni de protest. Lucrurile nu pot rămâne 
aşa”, a declarat pentru Digi24 Sebastian Oprescu, președintele Sindicatului Național al Funcționarilor Publici.  
Şi nu doar lefurile bugetarilor sunt micşorate de revoluţia fiscală a Guvernului. 
„Avem peste 2 milione de salariați din mediul economic concurențial pentru care angajatorii nu au făcut prin acte 
adiționale această majorare a salariului brut de încadrare”, a declarat Dumitru Costin, președintele BNS. 
În schimb, venitul parlamentarilor a crescut. 
Senatorii şi deputaţii au avut grijă să îşi crească leafa brută astfel încât să acopere transferul contribuţiilor şi să 
rămână cu peste 800 de lei în plus pe lună. 
Decembrie vs Ianuarie 
Salariul brut - 13.050 lei crește la 17.100 lei 
Salariul net - 9.153 lei crește la 9.993 lei 
Deputatul Cătălin Rădulescu este unul dintre cei care au militat mereu pentru salarii mari la Parlament. El explică 
şi de ce au nevoie senatorii şi deputaţii de mulţi bani. 
„Dacă vrei să vii civilizat, trebuie să ai decența să îți cumperi costume, cravate, cămăși și pentru banii care se 
dădeau atunci nu-ți ajungea să iei nici măcar un costum”, spune Cătălin Rădulescu. 
Sindicatele din administraţie susţin că 22 de mii de funcţionari publici au salarii mai mici de la 1 ianuarie. Datele 
anunţate de Ministerul Muncii arată că ar fi cam 40 de mii de bugetari care pierd. Sunt oameni care au lefuri 
tăiate, alţii, supăraţi că noua lege nu le-a adus mai mulți bani, ameninţă cu greva. Educaţia deja cere negocieri. 
Grefierii sunt în grevă japoneză de câteva zile. În sistemul public s-a amorsat o bombă cu ceas. 
Care e situația în mediul privat 
 Și salariile a două milioane de angajaţi din mediul privat au fost reduse o dată cu trecerea contribuţiilor de la 
angajator la angajat. Este semnalul de alarmă tras de liderul Blocului Naţional Sindical, Dumitru Costin. Acesta 
scădere a veniturilor vine după ce cam jumătate dintre angajatori nu au vrut să mărească salariile angajaţilor, 
spune Dumitru Costin. 
Guvernul caută din nou soluţii și pentru ca, o dată cu trecerea contribuţiilor în sarcina angajatului, IT-iștii să nu 
aibă de suferit. Vicepremierul Viorel Ştefan a anunţat luni că la Ministerul Finantelor se lucrează la un alt proiect, 
o nouă schemă de ajutor de stat, prin care ar urma să se compenseze eventuale pierderi salariale, generate de 
transferul contribuţiilor de la angajator la angajat. Asta după ce informaticienii s-au trezit deja luna aceasta că au 
primit mai puţini bani decât anul trecut, deşi primiseră promisiuni că acest lucru nu se va întâmpla. Se pare totuşi 
că IT-iştii au fost uitaţi şi pasaţi dintr-o parte în alta. Fostul premier Mihai Tudose anunţa în noiembrie anul trecut 
că Guvernul va da o ordonanţă dedicată salariaţilor cu handicap şi a celor din IT, astfel încât veniturile să nu le 
scadă în urma trecerii contribuţiilor de la angajator la angajat de la începutul acestui an. Ordonanţă care nu a fost 
adoptată nici în ziua de azi. Actualii guvernanţi au renunţat la această variantă şi spun că lucrează deja la o altă 
soluţie de compensare. Piața IT din România avea peste 100 de mii de angajaţi la sfârşitul lui 2016 şi valorează 
aproximativ 5 miliarde de euro. 
Punguța fără bani – comentariu Business Club 
În principal au scăzut salariile mai mari din ministere, ale celor aflaţi pe funcţii de conducere şi evident Ministerul 
de Externe este cel mai afectat. Şi e lovit primul eşalon al profesioniştilor.  
Să luăm situaţia următoare - avem un ministru care e foarte emotiv la declaraţii şi nu prea cunoaşte domeniul, 
poate chiar nu are aptitudini; îşi mai aduce şi nişte secretari de stat după chipul şi asemănarea lui... instituţia 
funcţionează datorită celor care ştiu ce este acela act administrativ. Practic, o mână de oameni care se pricep sunt 
loviţi la bani. 
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Legea salarizării unitare e făcută cu perspectiva nivelatoare în minte, cu acea tentaţie spre egalitarism. Aşa se 
întâmplă când lumea e privită prin ochiul stâng. Doar că Guvernul şi puterea nu au fost consecvente - 
indemnizaţiile parlamentarilor au crescut pe net cu 800 de lei, când alte salarii au scăzut. 
Guvernul a vrut să opereze la nivel superior, dar a pierdut baza. Să ne aducem aminte ce nebunie a fost în 
teritoriu cu angajările şi majorările de salarii în administraţie. Şi acolo, pentru că nivelul e mai jos, nu apar tăieri, 
deşi poate o administraţie locală X nici măcar nu ar merita să existe. Cică se risipea cu tăieri de salarii, dar poate 
că efectul este deprofesionalizarea. 
Şi e abia e un încept. Vineri v-am prezentat un calcul despre cheltuielile de personal după aplicarea taxării, pe 
baza unor estimări făcute de noi. Cheltuielile de personal scad cam cu 100 de milioane de lei pe lună. Ar fi mai 
mult de 22 de mii de bugetari pentru a ajunge acolo, deci să ne mai aşteptăm la nemulţumiri. 
Poate că aceste critici la adresa Guvernului, pentru că au fost tăiate salarii, par anacronice unora dintre 
dumneavostră cu mesajul obişnuit al acestei emisiuni, care reclamă cheltuielile mari de personal. Nu este, pentru 
că nu avem nimic împotriva omenilor bine plătiți, oricare ar fi forma de angajare - avem o problemă când 
cheltuielile de personal ajung la 30% din buget. Avem nevoie de oameni bine plăţi şi de cheltuieli mai mici. Şi la 
aşa ceva putem ajunge cu mai puţini angajaţi. NU avem nevoie de 1,3 milioane de bugetari şi de peste 3 mii de 
primării în această ţară. Un ministru de finanţe mai vechi spunea că atunci când a plecat el din funcţie erau 900 de 
mii bugetari şi oricum personalul era de atunci excedentar.  
Am avea nevoie de cheltuieli de personal mai mici, dar ele vor creşte. Deja cifrele, pe brut, arată că pe 2018 
volumul alocat prin buget este subestimat. Sunt programate creşteri de 20% în sănătate şi educaţie din martie. 
Apoi anagajaţii aceştia care constată lipsă de bani și ameninţă cu greva vor ajunge să protesteze. Şi guvernul va 
ceda. Factura care acum arată 81 de miliarde va creşte. Şi când asta creşte, trebuie tăiat din altă parte. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Camera Deputaților, decizie MAJORĂ: Depolitizarea CCR, în linie dreaptă 
Propunerea legislativă potrivit căreia judecătorii Curţii Constituţionale nu pot fi membri ai unui partid în ultimii 
nouă ani anterior numirii în funcţie a fost adoptată tacit de Camera Deputaţilor, informează Rador. 
Proiectul a fost iniţiat de USR şi modifică Legea privind organizarea şi funcţionarea Curţii. Comisia juridică 
propusese respingerea iniţiativei, însă termenul de dezbatere şi vot final în Camera Deputaţilor a fost depăşit, iar 
propunerea se consideră adoptată tacit. 
Senatul este for decizional pentru acest act normativ. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Sub ochii lui Liviu Dragnea: Deputații au adoptat, TACIT, proiectul de lege ce modifică Legea SRI 
Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat tacit, luni, un proiect de lege care stipulează expres că Serviciului Român de 
Informaţii îi revin o serie de atribuţii, printre care executarea intervenţiei antiteroriste, executarea intervenţiei 
contrateroriste, executarea, la solicitare, a intervenţiei pirotehnice la dispozitive amplasate în scopul tulburării 
ordinii publice, precum şi efectuarea de interviuri de securitate în condiţiile legii privind prevenirea şi combaterea 
terorismului. 
Proiectul de lege modifică Legea nr. 14/1992 privind organizarea şi funcţionarea Serviciului Român de Informaţii şi 
prevede că, prin unităţile sale, SRI execută activităţi informative, şi tehnice de prevenire şi combatere a 
terorismului, execută intervenţia antiteroristă, în condiţiile metodologiei aprobate de conducerea Serviciului 
Român de Informaţii, execută intervenţia contrateroristă, în condiţiile legii, privind prevenirea şi combaterea 
terorismului, în scopul eliberării ostaticilor, capturării ori anihilării teroriştilor, neutralizării dispozitivelor utilizate 
de aceştia, eliberării obiectivelor atacate sau ocupate, precum şi restabilirii ordinii legale, scrie agerpres.ro. 
Potrivit proiectului, SRI, la solicitare, "execută intervenţia pirotehnică la dispozitivele explozive amplasate în 
scopul tulburării ordinii publice, vătămării integrităţii corporale, sănătăţii persoanelor, punerii în pericol a vieţii 
sau provocării de daune proprietăţii publice ori private". 
De asemenea, serviciul "efectuează interviuri de securitate, în condiţiile legii, privind prevenirea şi combaterea 
terorismului". 
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Pentru acest proiect de lege termenul de dezbatere şi vot final la Camera Deputaţilor a fost 19 decembrie 2017, 
iar el urmează să plece la Senat pentru dezbatere şi vot final. 
Proiectul a fost iniţiat de mai mulţi senatori şi deputaţi, printre care Adrian Ţuţuianu şi Cezar Preda. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 140.000 de semnături, depuse la Parlament împotriva modificărilor la Legile Justiției 
O petiţie semnată de peste 140.000 de persoane a fost depusă la picioare parlamentarilor. Marmura de pe holul 
principal al Senatului României a fost acoperită cu hârtiile pe care sunt imprimate numele celor care susţin petiţia. 
Documentul susţine independenţa Justiţiei. 
Câţiva membri ai unei asociaţii civice au venit în Parlament să le transmită aleşilor un mesaj scris din partea a 
peste 140.000 de români. S-au folosit de podeaua Senatului. 
„Le cerem domnilor parlamentari să nu voteze Legile Justiţiei după ce se vor reîntoarce evident de la CCR”, a spus 
Luminiţa Dejeu. 
„Avem încredere în schimb în Comunitatea Europeană, avem încredere în Departamentul de Stat, dar nu avem 
încredere în nişte oameni care vor să schimbe pe repede înainte Legile Justitiei”, a adăugat Antoniu Bumb. 
Şi senatorii Opoziţiei au un mesaj pentru reprezentanţii puterii. 
„Cred că ar trebui să le citească. Poate îsi găsesc rude sau prieteni. Măcar să se abţină de acum încolo că urmează 
şi Codurile Penale”, a declarat Gabriel Ionaşcu, senator PMP. 
Printre semnatari sunt şi aleşi ai USR. 
„Oameni care se pun cu semnăturile lor la nivelul solului, iată pe unde trecem aici cu toţii înainte să intrăm să 
facem legile. Mi se pare o formă supremă de protest”, a declarat Vlad Alexandrescu, senator USR. 
Senatorii Puterii, în schimb, nu văd protestul cu ochi buni. 
„Suntem putini mai circumspecţi. Unde există acele semnături? Aicea este un pavaj tipărit. De unde le-aţi luat din 
pagini nationale, din cartea de telefon?”, a spus Radu Preda, senator PSD. 
„O sută cât aţi zis dumneavoastră de semnături nu înseamnă... că toată lumea e de aceeaşi părere”, a adăugat 
Adrian Ţuţuianu, senator PSD. 
Protestatarii că nu se vor opri aici. 
„Vor urma sesizări şi către preşedintele Iohannis”, a spus Roxana Pencea Brădăţan. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Se pregătește DEBARCAREA Liei Olguța Vasilescu: Decizia luată în Parlament 
Liberalii au decis luni, în şedinţa Biroului Executiv, să depună moţiune simplă împotriva ministrului Muncii, Lia 
Olguţa Vasilescu, a anunţat deputata PNL, Mara Calista. 
"În cadrul acestei şedinţe s-a discutat foarte clar depunerea unei moţiuni simple, motivele sunt absolut evidente. 
(...) Ştim foarte bine acele derogări prin Ordonanţa 82 de la Legea dialogului social prin care s-a încercat obligarea 
mediului privat de a creşte salariile brute astfel încât netul angajaţilor să rămână acelaşi, lipsa de predictibilitate, 
lipsa de coerenţă în ceea ce priveşte Codul fiscal (...) şi creşterile care de fapt nu au mai fost creşteri în segmentul 
public din România ne-au determinat să luăm această decizie", a spus Mara Calista, după şedinţa Biroului Executiv 
al PNL. 
Ea a criticat şi transferul contribuţiilor de la angajator la angajat, susţinând că această măsură a "dat peste cap şi 
mai mult sistemul de salarizare şi fiscalitatea în România". 
"Că sunt magistraţi, că sunt personal din IT, că sunt profesori, că sunt medici, că sunt acea categorie, cu 
ghilimelele de rigoare, de bugetari de lux pe care doamna ministru o prezenta nu mai demult de acum câteva zile, 
toate aceste categorii vor avea scăderi, pentru că nu a făcut nimeni un studiu de impact în ceea ce înseamnă 
transferul contribuţiilor din sarcina angajatorului în sarcina angajatului şi de aceea ne aflăm în această situaţie în 
care, de fapt, acele creşteri promise în programul de guvernare cu mare onor şi cu mare responsabilitate 
susţinute de doamna ministru Lia Olguţa Vasilescu, dar şi de Liviu Dragnea vedem că, de fapt, la 1 ianuarie şi vom 
mai vedea câteva exemple pentru că sunt categorii care îşi vor lua salariile ori astăzi, ori pe data de 10 a lunii, vom 
vedea că de fapt sunt numai scăderi, iar tot programul de guvernare a fost conturat pe o mare minciună gogonată 
a salariilor din România", a susţinut deputatul liberal. 
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La rândul său, senatorul PNL, Florin Cîţu, a afirmat că în cazul câtorva sute de mii de români vor exista salarii 
scăzute. El a mai spus că economia din România trece printr-o criză. 
"Îi cerem premierului Dăncilă, (...) îi cerem lui Eugen Teodorovici, dacă el este ministrul Finanţelor şi nu Viorel 
Ştefan sau Darius Vâlcov, să vină cu o soluţie, aşa cum au promis din prima zi. Noi ştim clar că nu au o soluţie, că 
au nevoie de bani. (...) Olguţa Vasilescu trebuie să plece acasă, iar Liviu Dragnea trebuie să îşi asume că a minţit 
poporul român", a spus el. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Veşti EXTRAORDINARE pentru România: Comisia Naţională de Prognoză a MĂRIT estimările de creştere 
economică 
Comisia Naţională de Prognoză (CNP) a publicat proiecţia principalilor indici macroeconomici, varianta de iarnă, 
din care reiese că economia României ar fi crescut cu 7,1% în 2017 şi va creşte cu 6,1% în 2018, după ce în 
varianta de toamnă estimase creşteri de 6,1% în 2017 şi 5,5% în 2018. 
Produsul Intern Brut pe anul 2017 ar fi de 853,2 miliarde de lei (faţă de 842,5 miliarde de lei în estimarea din 
toamnă), iar cel pe 2018 va fi de 924,2 miliarde de lei (faţă de 907,9 miliarde de lei în estimarea din toamnă, pe 
care s-a construit, de altfel, şi bugetul de stat pe acest an), potrivit CNP, scrie comisia-nationala-de-prognoza-a-
marit-estimarile-de-crestere-economica-7-1-in-2017-si-6-1-in-2018-16972506" target="_blank">Mediafax. 
Prognoza de inflaţie s-a menţinut la 2,6% pentru 2018, iar cea privind cursul de schimb a crescut uşor, de la 4,55 la 
4,59 lei/euro. 
Şi estimarea privind câştigul salarial net s-a menţinut la 2.614 lei, cu precizarea că „prognoza include transferul 
contribuţiilor de asigurări sociale de la angajator la angajat", menţionată de CNP. 
Un avans remarcabil ar urma să aibă, în 2018, investiţiile, pe fondul unei decelerări a consumului. CNP 
anticipează, astfel, că formarea brută de capital (investiţiile) îşi va accelera creşterea de la 3% în 2017 la 7,9% în 
2018, în timp ce avansul consumului se va tempera, de la 8,5% în 2017 la 6,3% în 2018. În plus, cel mai mare aport 
la PIB va veni din construcţii (cu o creştere de la 0,2% în 2017 la 8,2% în 2018), în timp ce importurile îşi vor 
reduce creşterea, de la 10,8% în 2017 la 8,6% în 2018. 
Aportul agriculturii va scădea brusc, de la o creştere cu 21,6% în 2017 la un plus de doar 1,9% în 2018, industria îşi 
va încetini avansul, de la 8,5% la 5,7%, iar serviciile îşi vor menţine ritmul de +6,7%. 
La sfârşitul anului trecut, plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului a votat proiectul de buget pentru anul 
2018, acesta fiind construit pe o creştere economică de 5,5%, inflaţie medie anuală de 3,1%, curs mediu de 4,55 
lei/euro şi câştig salarial mediu net lunar de 2.614 lei. Conform proiectului adoptat de Guvern, sunt prevăzute 
venituri estimate de 287,5 miliarde de lei, cu 30,9 miliarde de lei mai mari faţă de 2017. 
CNP a mai estimat şi un PIB potenţial de 5,2% în 2018 (faţă de 4,6% în 2017) şi un Venit Naţional Brut de 196,4 
miliarde de euro în 2018 (faţă de 182 de miliarde de euro în 2017). 
În luna noiembrie 2017, Comisia Europeană a majorat prognozele de creştere a economiei României pentru 2017 
- de la 4,3% la 5,7% - şi pentru 2018, de la 3,7% la 4,4%. Comisia prognozase, în primăvară, o creştere economică 
de 4,3% în 2017 şi de 3,7% în 2018, pentru România. 
Şi Fondul Monetar Internaţional (FMI) a revizuit în creştere, de la 3,4% la 4,4%, estimările privind evoluţia 
economiei româneşti în 2018, potrivit celui mai nou raport „World Economic Outlook". 
romaniatv.net/comisia-nationala-de-prognoza-a-marit-estimarile-de-crestere-economica-7-1prc-in-2017-si-6-
1prc-in-2018_402112.html" class="fb_iframe_widget fb-like"> 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Decizia de impact pe care BNR ar putea să o anunţe miercuri. Previziunile analiştilor 
Banca Naţională a României (BNR) ar putea majora din nou dobânda-cheie, în şedinţa de miercuri, 7 februarie, de 
la 2% la 2,25% pe an, „ca o compensaţie adecvată pentru creşterea inflaţiei”, au apreciat luni analiştii UniCredit 
Bank.ercuri. Previziunile analiştilor 
„Având în vedere ratele dobânzilor din România şi faptul că BNR trebuie să ofere o compensaţie adecvată pentru 
creşterea inflaţiei şi ţinând seama că riscurile inflaţioniste sunt în creştere, credem că majorarea cu 0,25 pp a 
ratei-cheie în 2018 ar fi necesară pentru a stabiliza inflaţia în intervalul ţintă pentru următorii doi ani”, se arată 
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într-un buletin emis de Departamentul de Analiză al UniCredit. Specialiştii se aşteaptă ca dobânda-cheie să urce la 
3% până în toamna acestui an. 
În şedinţa din 8 ianuarie, BNR a majorat rata dobânzii de politică monetară (dobânda-cheie) cu 0,25 puncte 
procentuale, de la 1,75% la 2%. Facilităţile din jurul dobânzii-cheie au fost ajustate în consecinţă, respectiv rata 
facilităţii de depozit a fost majorată la 1% de la 0,75% şi rata facilităţii de creditare la 3% de la 2,75%. Iar rezervele 
minime obligatorii au fost menţinute la 8%. 
În opinia analiştilor UniCredit, „BNR a fost forţată să acţioneze, având în vedere că inflaţia anuală a crescut deja la 
3,2% în noiembrie, cu 0,5 puncte procentuale peste prognoza pentru sfârşitul anului 2017”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cesionarea proiectelor Start-Up Nation este legală; noii deţinători preiau obligaţiile ce decurg din 
implementarea schemei (minister) 
 
Cesiunea de acţiuni ale societăţilor comerciale este legală şi nu încalcă prevederile schemei de ajutor de minimis 
Start-Up Nation, însă noii deţinători ai acestor companii trebuie să ştie că vor prelua inclusiv obligaţiile ce decurg 
din implementarea schemei, precizează Ministerul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat (MMACA), 
într-un comunicat transmis luni AGERPRES. 
 
"Scopul programului Start-Up Nation este acela de a ajuta întreprinzătorii aflaţi la început de drum să pornească o 
afacere. De aceea, obiectivele urmărite au în centrul lor stimularea înfiinţării şi dezvoltării întreprinderilor mici şi 
mijlocii, îmbunătăţirea performanţelor economice ale acestora, crearea de noi locuri de muncă, inserţia pe piaţa 
muncii a persoanelor defavorizate, şomerilor şi absolvenţilor, creşterea investiţiilor în tehnologii noi inovative. Pe 
de altă parte, cesiunea de acţiuni ale societăţilor comerciale este legală, ea neîncălcând nici legislaţia şi nici 
prevederile schemei de ajutor de minimis Start-Up Nation. De altfel, identificarea unor oportunităţi de afaceri 
este o caracteristică a spiritului antreprenoriatului. Totuşi, noii deţinători ai acestor societăţi comerciale, 
beneficiare de ajutor de minimis în cadrul programului, trebuie să ştie că vor prelua inclusiv obligaţiile ce decurg 
din implementarea schemei, cum ar fi, de exemplu, menţinerea locurilor de muncă nou create prin program pe 
parcursul a doi ani sau păstrarea echipamentelor pentru care s-a obţinut finanţarea", se arată în comunicatul 
citat. 
 
Potrivit ministerului de resort, cei care preiau aceste proiecte trebuie să fie conştienţi de faptul că planul de 
afaceri este unul gândit pentru altcineva şi nu este neapărat cel mai potrivit pentru ei, iar aceştia vor avea 
obligaţia de a lucra cu ceva "croit" pe alte repere, care nu poate fi adaptat nevoilor şi structurilor lor. 
 
''Este important să creştem atractivitatea programului pentru antreprenori şi să simplificăm, în ediţia 2018, pe 
baza experienţei anului trecut, accesul la finanţare. Vom intensifica ritmicitatea consultărilor cu mediul de afaceri 
pentru a adopta, împreună cu acesta, soluţii de fluidizare a procedurilor pentru întreprinzătorii care văd în Start-
Up Nation şansa reală de a-şi îndeplini visul de a deveni antreprenori de succes, de a avea un nivel de trai ridicat şi 
o viaţă mai bună'', subliniază ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat, Radu Oprea. 
 
Reprezentanţii platformei de anunţuri online OLX au declarat, recent, pentru AGERPRES, că investighează 
aspectele legale privind comercializarea pe acest site a proiectelor Start-Up Nation şi că au trimis o solicitare în 
acest sens către Ministerul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat (MMACA), pentru a evita orice fel 
de nereguli. 
 
Aceştia au arătat că, în total, în ultimele şase luni, s-au publicat circa 200 de anunţuri pentru vânzarea de proiecte 
Start-Up Nation. Peste 80% dintre proiecte au fost scoase la vânzare în ultimele trei luni, iar în acest moment sunt 
puţin peste 100 de anunţuri active. 
 
Ca preţuri, cele mai multe sunt între 4.000 şi 5.000 de euro, însă sunt şi proiecte care sunt scoase la vânzare la 
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preţuri mai mari de atât, au mai spus cei de la OLX, fără a preciza valoarea maximă cerută de un astfel de ofertant. 
 
Totodată, cele mai multe oferte fac parte din categoria "Servicii şi echipamente profesionale", iar domeniile cu 
cele mai multe anunţuri sunt din industria uşoară şi cea alimentară (70% dintre anunţuri). Reprezentanţii OLX au 
adăugat că nu pot furniza date legate de zona geografică, vârstă, sex sau alte date cu caracter personal, conform 
termenilor şi condiţiilor de pe site. 
 
Pe de altă parte, nu au existat anunţuri pentru cumpărarea de proiecte Start-Up Nation. 
 
În urmă cu o săptămână, în cadrul audierilor din comisiile parlamentare de specialitate, ministrul de resort, Radu 
Oprea, a fost întrebat care este opinia sa despre faptul că unii câştigători ai programului guvernamental Start-Up 
Nation îşi vând proiectele pe OLX. 
 
"Spiritul antreprenorial se vede că este viu în România, că suntem creativi şi inventivi. Sigur că Start-Up Nation 
este un program care doreşte să crească acest spirit antreprenorial", a răspuns Oprea, iniţial. 
 
Parlamentarii au insistat, însă, pe subiect, iar Oprea a adăugat: "Ideea este că atunci când am discutat în Comisia 
economică a Senatului, împreună, dacă este corect să limităm creativitatea celor care aplică, împreună am ajuns 
la concluzia că nu este bine. Dacă se dovedeşte că, într-adevăr, devine un fenomen sau că are o incidenţă... este 
până la urmă vorba de un caz izolat sau de mai multe cazuri şi trebuie să vedem în totalul aplicaţiilor ce înseamnă 
şi dacă se transformă sau nu într-un fenomen, dacă atingem un prag. Atunci într-adevăr cred că trebuie luate 
măsuri, trebuie introduse anumite limitări. Dacă sunt probleme izolate, până la urmă fac parte din viaţă şi este 
normal să se întâmple". 
 
Prin acest program, o firmă nou înfiinţată primeşte o finanţare de până la 200.000 de lei, care poate reprezenta 
100% din valoarea proiectului. În sesiunea 2017 au fost declarate câştigătoare circa 8.600 de planuri de afaceri, 
astfel că cele 200 de proiecte care au fost scoase la vânzare până acum pe OLX reprezintă circa 2,3% din total. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Sănătăţii ar putea declanşa mecanismul UE de protecţie civilă în problema imunoglobulinei 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, luni seară, că marţi urmează să aibă o întâlnire cu producătorii de 
medicamente, iar dacă nu se va ajunge la o înţelegere, va declanşa mecanismul UE de protecţie civilă, precizând 
că după suspendarea taxei clawback, producătorii nu au făcut nimic. 
"Mâine (marţi -n.r), am o întâlnire cu producătorii de medicamente, dacă nu reuşim să ajungem la un consens, 
vom declanşa mecanismul de protecţie civilă, voi informa primul ministru, vom face tot ce trebuie astfel încât 
pacienţii să aibă aceste medicamente. La întâlnirea de mâine, probabil vor încerca cu şantaj, că vor creşte 
preţurile, dar dacă este legal, putem facem orice", a declarat Sorina Pintea, la Antena 3. 
Ministrul Sănătăţii a subliniat că stocurile actuale de medicamente nu sunt suficiente, menţionând că producătorii 
nu au făcut nimic după ce au obţinut o suspendare a taxei de clawback. 
"În acest moment, avem stocuri de medicamente care nu ne ajung, aprovizionarea nu merge cum ar trebuie, nu aş 
vrea să vă spun cauzele, dar le cunosc. Este şi vina producătorilor, care chiar dacă au beneficiat de suspendarea 
taxei clawback pentru doi ani de zile, n-au făcut nimic pentru noi. Au notificat că nu vor mai aduce 
imunoglobulina, doar atât. Nimeni nu i-a mai sancţionat şi nu i-a mai întrebat nimic", a adăugat Pintea. 
Demnitarul a specificat că eliminarea totală a taxei clawback ar însemna un profit de 20% pentru producătorii de 
medicamente, ceea ce nu reprezintă puţin. 
Mecanismul UE de protecţie civilă acţionează împreună cu finanţarea UE în domeniul ajutorului umanitar pentru a 
răspunde necesităţilor care apar în urma unui conflict sau a unei catastrofe, potrivit informaţiilor de pe site-ul UE. 
În prezent, mecanismul include cele 28 de state membre ale UE, plus Islanda, Muntenegru şi Norvegia. Fosta 
Republică Iugoslavă a Macedoniei este pe punctul de a-şi reînnoi adeziunea. Turcia şi Serbia se pregătesc să 
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devină membre ale mecanismului şi au semnat de curând acorduri în acest sens. Ofertele de ajutor ale 
participanţilor se adaptează la nevoile ţării afectate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ANRE: Metodologiile, vinovate de creșterea prețurilor la gaze 
Autoritatea Naţională de Reglementare în Energie (ANRE) intenționează să schimbe din nou metodologiile de 
calcul a prețurilor la gaze și electricitate, efectul cel mai probabil fiind creșterea acestora. Cât privește 
majorările de până acum tot niște metodologii sunt cauza, spune conducerea ANRE. 
ANRE vrea să schimbe din temelii, anul acesta, modelul de piaţă la electricitate şi gaze, precum şi metodologiile 
de stabilire a preţurilor, a anunţat, luni, preşedintele instituţiei, Dumitru Chiriţă, potrivit Agerpres. 
 
"Anul acesta va fi anul schimbării modelului de piaţă la energie electrică şi gaze. Schimbările vor fi realizate în 
acest an, astfel încât ele să fie funcţionale pe deplin de la 1 ianuarie 2019. Piaţa de energie electrică s-a dezvoltat 
mai repede, în timp ce la gaze ritmul nu a fost acelaşi. La energie electrică vrem să instituim un nou model de 
piaţă, astfel încât pe tot lanţul producţie-consum să realizăm o distribuţie echilibrată a beneficiilor şi să nu mai 
înregistrăm fenomene de tipul celor din 2017", a spus oficialul ANRE, în cadrul conferinţei de aniversare a 10 ani 
de la listarea la bursă a Transgaz. 
 
El a reiterat ideea că ANRE vrea să instituie teste de stres, astfel încât să fie analizate comportamentul 
operatorilor şi efectele la consumatorul final în cazul unor evenimente de tipul ieşirii din piaţă a unor capacităţi de 
producere. 
 
"La gaze, vom institui în acest an un nou model de piaţă, care să reflecte noua realitate din sector, respectiv că 
avem o piaţă liberalizată la producţia de gaze şi la valorificarea gazelor din piaţă şi o piaţă reglementată la 
consumatorul final. Ne interesează să avem cât mai mare lichiditate în tranzacţiile în sistem public şi 
nediscriminatoriu şi, la consumatorul final, cel casnic, unde există tarife reglementate, preţul să fie cel care rezultă 
din cererea şi oferta din piaţă", a continuat Chiriţă. 
 
Preşedintele ANRE a fost întrebat de jurnalişti care au fost cauzele care au dus la scumpirea gazelor din 10 
ianuarie. "Creşterile la gazele naturale au avut loc ca urmare a unor metodologii pe care eu le-am găsit în vigoare 
la ANRE, care, cum vă spuneam, se vor schimba din temelii", a răspuns el. 
 
Chiriţă a mai afirmat că autoritatea va revizui sistemele de tarifare la energie electrică şi gaze în sistemul de 
distribuţie şi transport, astfel încât să fie stimulate investiţiile. 
 
Totodată, întrebat ce vor însemna pentru consumatori toate aceste modificări, el a răspuns: "În primul rând, 
regulile de tranzacţionare vor fi mult mai transparente şi, aşa cum observaţi, de la 1 ianuarie 2018 pe piaţa de 
energie lucrurile au început să se schimbe, nu aşa de mult cum mi-aş dori, dar sensul este corect. Sper şi la gaze să 
se întâmple acelaşi lucru, iar consumatorul să aibă un beneficiu direct, adică preţurile să reflecte cererea şi oferta. 
Noi ne-am angajat să transpunem rapid în legislaţia secundară noile modele de tranzacţionare, codul reţelei, 
punctul virtual de tranzacţionare şi toate drepturile şi obligaţiile pe care le au participanţii la piaţă, astfel încât 
aceste reguli să nu mai fie la fel ca şi până acum, în sensul în care totul se transfera la consumatorul final". 
 
Chiriţă a adăugat că, pe zona de reţea, unde există monopoluri naturale, tarifele trebuie să reflecte costurile 
justificate şi cota de dezvoltare cu rata de recuperare a capitalului investit aferentă. "Vom insista ca aceste cote 
de dezvoltare să fie cele reale şi nu cele care au fost uneori angajate de către operatori şi neonorate", a mai spus 
oficialul ANRE. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Apărării a sesizat Parchetul Militar după ce o dronă subacvatică a Armatei a dispărut 
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Ministrul Apărării Naţionale, Mihai Fifor, a sesizat Parchetul Militar după ce o dronă militară subacvatică a 
Armatei Române a fost pierdută, potrivit unui răspuns al Ministerului Apărării Naţionale(MApN), remis la 
solicitarea MEDIAFAX. 
Drona subacvatică a fost pierdută în iunie 2017, în timpul unor activităţi de cercetare ştiinţifică în Marea Neagră. 
"În cursul unor activităţi de cercetare ştiinţifică efectuate în luna iunie a anului trecut în Marea Neagră, platforma 
a fost pierdută, iar activităţile de căutare pe mare, desfăşurate împreună cu specialişti ai Forţelor Navale, nu au 
avut succes. În consecinţă, ministrul Mihai Fifor a dispus sesizarea Parchetului Militar Bucureşti", se arată în 
răspunsul MApN, remis la solicitarea agenţiei de presă MEDIAFAX. 
Reprezentanţii Ministerului Apărării Naţionale mai precizează că submersibilul SECRIS a fost construit pe o 
platformă subacvatică furnizată de firma Ocean Server. 
"Aportul tehnico-ştiinţific al Centrului de Cercetări Ştiinţifice pentru Forţele Navale (CCSFN) la proiectul ”SECRIS” a 
constat în identificarea cerinţelor operaţionale, elaborarea studiului de concept (cu o analiză Remotely operated 
underwater vehicle vs. Autonomus underwater vehicle), analiza de risc, proiectare şi modelare de sistem, 
integrarea unor subcomponente şi module şi efectuarea activităţilor de testare platformă „in-house” (în bazin şi 
testare pe mare). În anul 2015, o comisie a Direcţiei de Prevenire şi Investigare a Corupţiei şi Fraudelor din cadrul 
MApN a derulat un control privind desfăşurarea programelor de cercetare ale CCSFN, având ca obiectiv verificarea 
modului de derulare a unor proiecte de cercetare cuprinse în Planul sectorial de cercetare dezvoltare şi Planul 
Naţional de cercetare dezvoltare şi inovare. Ca urmare, echipa de control a înaintat sesizări către instituţiile 
abilitate în ceea ce priveşte existenţa unor suspiciuni privind săvârşirea unor acte penale", arată MApN. 
Mai mult, ministrul apărării naţionale a dispus conducerii Statului Major al Forţelor Navale analiza şi formularea 
unei concepţii prin care să preia CCSFN în subordine, ca departament de cercetare ştiinţifică al Academiei Navale 
„Mircea cel Bătrân”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Mediului vrea să încurajeze colectarea selectivă: să plătim facturi doar în funcție de cât gunoi 
aruncăm 
Românii ar putea plăti doar pentru cât gunoi aruncă. Noile tarife vor fi calculate în funcție de cât de des vom duce 
sacii la ghenă sau de greutatea lor. Sunt măsuri propuse de Ministerul Mediului pentru a încuraja colectarea 
selectivă și reciclarea în România. Două capitole la care țara noastră a rămas codașă în Europa. 
Toată România se pregătește să urmeze modelul orașului Mizil. Acolo, din toamna trecută, localnicii plătesc doar 
pentru cât gunoi aruncă. 
"Plătește pentru cât arunci"! Este noul concept pe care experții Ministerului Mediului vor să îl introducă în toată 
țara. Dispare astfel plata "la paușal". 
Facturile vor fi calculate în funcție de volumul de gunoi, frecvența de colectare și greutate. Dar și de folosirea 
sacilor diferiți pentru hârtie, metal, plastic și sticlă. 
Contactați de TVR, reprezentanții Ministerului Mediului nu au explicat cum va funcționa sistemul. 
În orașul Mizil, deșeurile sunt colectate selectiv de aproape jumătate de an. 
Oamenii care stau la case au pubele cu cipuri și coduri de bare. Iar cei care locuiesc la bloc intră la ghenă cu 
cartelă. Pe mașinile de salubritate sunt montate cântare. Așa reușesc să plătească doar pentru cât gunoi produc. 
După modelul orașului Mizil, toate primăriile ar urma să fie obligate să asigure colectarea separată a gunoiului. 
În prezent, doar 5% din deșeuri sunt reciclate. Ținta este de 50%, până în 2020. 
Inițiativa Ministerului Mediului este, deocamdată, doar un proiect în consultare publică. Dacă va fi aprobat, ar 
urma să se aplice cel mai devreme din vară. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Jurnalistul Nelu Barbu a fost numit consilier de stat şi va fi purtător de cuvânt al Guvernului Dăncilă 
Jurnalistul Nelu Vasile Barbu a fost numit consilier de stat în cadrul aparatului de lucru al premierului, potrivit 
deciziei publicate în Monitorul Oficial, el confirmând luni, pentru MEDIAFAX, că va fi purtător de cuvânt al 
Cabinetului Dăncilă. 
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Decizia, semnată de Viorica Dăncilă, a fost publicată luni în Monitorul Oficial. Potrivit acesteia, Nelu Vasile Barbu 
va ocupa funcţia de consilier de stat în cadrul aparatului de lucru al premierului. 
Contactat de MEDIAFAX, Barbu a confirmat că va deţine funcţia de purtător de cuvânt al Executivului. 
Nelu Barbu a fost, în ultima perioadă, jurnalist al Gândul.info, din cadrul MEDIAFAX GROUP. Anterior, a fost 
prezentator la B1 Tv (2011-2017), editor voce şi prezentator meteo la Antena 3 (2005-2011). 
În perioada 2002- 2005 a fost realizator de programe radio şi editor voce la Realitatea TV. 
În anul 2017 a fost consilierul ministrului pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat, Alexandru Petrescu, 
în Cabinetul Grindeanu. 
Nelu Barbu s-a născut în 1982, a absolvit cursurile Colegiului Naţional Ienăchiţă Văcărescu din Tîrgovişte şi apoi a 
fost licenţiat al Universităţii Valahia Târgovişte în Drept Penal. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect de lege privind castrarea chimică a pedofililor. Rădulescu: Dacă Parlamentul şi media nu susţin, atunci 
să-şi asume următorul abuz/ Ţările din Europa unde există această pedeapsă 
Deputatul PSD Cătălin Rădulescu a precizat, luni, că a depus din nou proiectul de lege privind castrarea chimică a 
pedofililor, el arătând că, dacă Parlamentul şi media nu susţin acest act normativ, atunci ar trebui să-şi asume 
următorul abuz sexual împotriva unui copil. 
„Este un proiect care este lege deja în 15 ţări, marea majoritate europene, inclusiv în R. Modova, în SUA, din 40 şi 
ceva. Deci este o metodă medicală. Dacă se înţelege să fie susţinut acest proiect de către Parlament şi de către 
media, este foarte bine, dacă nu, toată lumea să-şi asume faptul că în momentul în care următorul copil va fi 
abuzat sexual de către un nenorocit bolnav psihic, înseamnă că părtaş la toată chestiunea asta vor fi toţi cei care 
n-au susţinut acest proiect”, a spus Rădulescu. 
El a susţinut că acest proiect este „numai şi numai în favoarea cetăţenilor şi a copiilor noştri” şi că „prin această 
tehnică medicală nu se face altceva decât cu acordul acestui bolnav psihic să se împiedice recidiva”. 
„Cineva să-şi asume când următorul copil va fi abuzat sexual de un alt individ care va ieşi din puşcărie şi care va 
abuza din nou. N-am vorbit încă cu parlamentarii, pentru că proiectul a fost depus, de abia am început sesiunea 
parlamentară, probabil că-şi urmează circuitul. O să fac şi eu lobby necesar faţă de comisia de sănătate în 
principal, pentru că acolo sunt colegii mei medici, şi faţă de ministerul Sănătăţii şi faţă de colegii mei. Dacă e 
vreunul care nu înţelege despre ce e vorba, ar fi bine să mă întrebe pe mine”, a mai spus Rădulescu. 
„Am făcut proiectul chiar mai soft decât exista în Cehia, Polonia, Italia, Germania, adică acolo nici măcar nu-i mai 
întreabă dacă sunt de acord să facă acest tratament medical, sunt obligaţi să facă acest tratament cei care 
abuzează sexual un copil. Noi am spus că se face cu acordul lui, în prezenţa avocatului, în prezenţa unui medic cu 
care se consultă şi el spune că este de acord să urmeze acest tratament medical toată viaţa, i se explică că are 
probleme medicale, psihice, şi ca să nu aibă această recidivă va trebui să facă acest tratament şi atunci i se 
înjumătăţeşte pedeapsa pe care ar lua-o normal dacă s-ar duce în puşcărie. Dacă în alte ţări a reuşit, noi nu vrem 
să facem asta? Foarte bine, e ultima dată când voi depune acest proiect, dar cineva să-şi şi asume când se va 
produce următorul abuz”, a arătat Rădulescu. 
Deputatul PSD Cătălin Rădulescu a redepus, în Parlament, proiectul care prevede reducerea la jumătate a 
pedepselor pentru violatorii şi pedofilii care acceptă castrarea chimică şi interzice presei publicarea articolelor 
care instigă la violenţă cu privire la persoanele cercetate pentru pedofilie. 
„În cazul infracţiunilor de agresiune sexuală asupra minorilor sau urmate de moartea victimei, făptuitorul va fi 
obligat să urmeze tratamentul de castrare chimică dacă a beneficiat, prin consimţământul său, de prevederile 
articolului 218 (Infracţiuni contra libertăţii şi integrităţii sexuale) alineatul 4(1) sau ale articolului 220 (Actul sexual 
cu un minor) alineatul 4(1)”, potrivit cărora ”limitele speciale ale pedepsei se reduc la jumătate numai dacă 
făptuitorul acceptă să urmeze un tratament de castrare chimică”, se arată în proiectul de lege privind combaterea 
şi prevenirea actelor cu caracter pedofil şi a infracţiunilor contra libertăţii şi integrităţii sexuale ale persoanelor, 
depus de deputatul PSD Cătălin Rădulescu, la Senat. 
Potrivit proiectului de lege, tratamentul de castrare chimică se efectuează în secţii specializate, în condiţii de 
securitate, „în regim spitalizat sau ambulatoriu, pentru continuarea tratamentului în perioada pentru care 
făptuitorul a acceptat să-l urmeze”. 
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Procedurile de evaluare a făptuitorului în vederea castrării chimice încep numai după rămânerea definitivă a 
hotărârii judecătoreşti de condamnare, iar tratametul se administrează numai după obţinerea avizelor favorabile 
de la un psiholog, medicul sexolog şi psihiatru. 
Proiectul de lege interzice şi „publicarea de articole în presă sau prin intermediul reţelelor informatice ce implică 
acţiuni de instigare la violenţă cu privire la persoanele cercetate pentru pedofilie, faptă pedepsită de art. 368 din 
Codul penal”. 
Cătălin Rădulescu susţine, în expunerea de motive, că pedofilii şi violatorii trebuie să beneficieze de reabilitarea 
psihologică pentru că „au într-adevăr nevoie de ajutor în acest sens, dar trebuie să fie şi motovaţi prin faptul că 
pedepsele se reduc la jumătate dacă acceptă şi urmează tratamentul ce le va inhiba pornirile ce atentează la 
inviolabilitatea sexuală a unei persoane, inclusiv a minorilor”. 
Costurile legate de executarea pedepsei cu închisoarea sunt incomparabil mai mari decât costurile castrării 
chimice, susţine Rădulescu. 
„Persoanele condamnate pentru infracţiuni de natură sexuală şi considerate un pericol social riscă să se 
reîntoarcă în închisoare şi după ispăşirea pedepsei, dacă nu acceptă un tratament chimic pentru a le înăbuşi 
pornirile, iar costurile legate de executarea pedepsei cu închisoarea sunt incomparabil mai mari decât costurile 
castrării chimice”, precizează deputatul PSD. 
Deputatul PSD Cătălin Rădulescu a anunţat, la începutul lunii ianuarie, că va redepune în Parlament, această 
iniţiativa legislativă, afirmând că s-a dovedit încă o dată că intuiţia şi ”flerul” său politic sunt ”prea revoluţionare 
pentru unii”. 
În martie 2014, un grup de 27 de parlamentari PSD, printre care Cătălin Rădulescu şi fostul premier Sorin 
Grindeanu, au propus, printr-o iniţiativă legislativă depusă la Parlament, castrarea chimică a persoanelor care au 
săvârşit infracţiuni de agresiune sexuală asupra minorilor. 

Nu este prima iniţiativă de acest fel din Parlament, un proiect similar a fost depus şi respins, în trecut, iniţiatori 

fiind parlamentari de la PDL. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şeful SPP ar putea fi audiat în Parlament 
Liviu Dragnea va fi audiat în comisia de apărare din Senat. Liderul PSD va fi chemat, săptămâna viitoare, să dea 
explicaţii şi să prezinte probe legate de acuzaţiile pe care le-a făcut la adresa SPP. Preşedintele Comisiei de 
Apărare din Senat, liberalul Marcel Vela, spune că audierile vor continua cu membrii Guvernului, care au renunţat 
la serviciile SPP. În plus, dacă se va impune, va fi chemat în parlament şi şeful Serviciului de Protecţie şi Pază, 
Lucian Pahonțu. 
 Marcel Vela, preşedintele Comisiei de Apărare: „Dincolo de paza în sine și de protecția demnitarului, SPP este 
instituție foarte importantă, având în vedere că membrilor CSAT le asigură și protecția unor documente clasificate 
extrem de importante pentru siguranța națională. Am decis să invităm săptămâna viitoare pe domnul preşedinte 
al PSD, Liviu Dragnea, astfel încât să ne prezinte dovezile concrete privind aceste acuzaţii şi decizia pe care a luat-o 
împreună cu colegii social-democraţi de a renunţa la serviciile SPP. După această audiere, în funcţie de ce se 
documentează, probează în cadrul comisiei, putem să continuăm audierile cu domnul viceprim-ministru Stănescu, 
să ne prezinte acel personaj discret cu care a avut discuţii legate de siguranţa naţională şi, nu în ultimul rând, chiar 
cu premierul României, care, aşa cum ştiţi, este vicepreşedintele CSAT şi această decizie de a renunţa la serviciile 
SPP poate pune în nesiguranţă documente clasificate din CSAT. În funcție de ce se prezintă în comisie, evident că 
poate fi invitat și domnul Pahonțu pentru a se disculpa sau confirma acuzațiile care i se aduc”. 
Liviu Dragnea, preşedintele PSD: „Să ne cheme la audieri. Eu voi merge la orice comsie parlamentară care o să 
mă cheme. Sunt convins că va merge și doamna Viorica Dăncilă. Domnul Paul Stănescu cred că o să meargă. Nu 
înțeleg de ce nu e chemat domnul Pahonțu . PNL nu are curaj sa cheme de la servicii”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministrul ungar de Externe anunță „un pas înainte istoric”, după o vizită în România 
Ministrul ungar de Externe, Peter Szijjarto, a anunțat că s-a ajuns la o înțelegere istorică în privința importului de 
gaze naturale din România. Șeful diplomației ungare s-a aflat luni la București, unde s-a întâlnit cu omologul său 
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român, Teodor Meleșcanu, cu președintele PSD, Liviu Dragnea, și cu președintele Senatului, Călin Popescu 
Tăriceanu.   
Potrivit corespondentului Digi24 la Budapesta, Balazs Barabas, șeful diplomației a declarat agenției MTI că este 
„un pas înainte istoric”. „S-a încheiat un acord asupra exportului de gaz din România în Ungaria. Până în anul 
2022, partea română și-a asumat să pună bazele tehnice pentru transportul de gaz din România în Ungaria”, a 
precizat Balazs Barabas. 
Potrivit lui Szijjarto, este vorba de 4,4 miliarde de metri cubi de gaz pe an. „Este prima ocazie, în ultimele decenii, 
când Ungaria poate cumpăra cantități mari de gaz din alte surse decât din Rusia”, a spus Peter Szijjarto. 
Partea română și-a asumat obligația de a construi până în 2020 compresoarele prin care se vor putea transporta 
1,75 miliarde metri de gaz în Ungaria, urmând ca până în 2022 capacitatea să fie extinsă pentru transportul a 4,4 
miliarde de metri cubi pe an din gazul extras de ExxonMobil și OMV din Marea Neagră. 
Pe de altă parte, s-a stabilit și realizarea unei linii feroviare de mare viteză între Budapesta și Cluj. Este vorba 
despre un acord de principiu, fără a se avansa un termen-limită pentru finalizarea lucrării. 
Ungaria a aprobat un fond de 1 miliard de forinți (cca. 3,2 milioane EUR) pentru studiul de fezabilitate pentru 
noua linie de cale ferată. Partea română ar dori ca linia să fie prelungită până la București, iar partea ungară nu 
are obiecții, a notat Szijjarto. 
Peter Szijjarto a mai anunțat că două dintre cele zece puncte de trecere temporare construite la granița româno-
ungară vor avea program permanent. 
Cele două părți au căzut de acord că dreptul minorităților din Ucraina la învățământul în limba maternă nu poate 
fi îngrădit. Guvernul ucrainean trebuie să consulte minoritățile înainte de a aplica legea învățământului, a spus 
Szijjarto. 
Ministrul de Externe ungar a făcut referire și la un alt subiect sensibil din relația bilaterală. „Guvernul ungar 
urmărește îndeaproape evoluțiile în cazul redeschiderii liceului catolic maghiar din Târgu Mureș și este încrezător 
că promisiunea făcută anterior de liderul politic al coaliției române, Liviu Dragnea, va fi respectat de guvernul 
român. Vom urmări îndeaproape evoluțiile în acest caz și menținem permanent legatura cu UDMR”, a precizat 
Szijjarto. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Încă un GIGANT din România pune lacătul: Sute de angajaţi rămân ŞOMERI 
Veşti proaste pentru sute de români din Casaş-Severin: vor rămâne şomeri după ce una dintre cele mai mari 
fabrici din domeniul componentelor auto a decis să pună lacătul pe porţi. Fabrica Delphi Packard din oraşul 
Moldova Nouă, judeţul Caraş-Severin, în care lucrează aproape 700 de persoane, se închide la sfârşitul lunii martie 
din cauza lipsei de personal, potrivit MEDIAFAX. 
Potrivit unui comunicat transmis de reprezentanţii companiei de automotive Delphi Packard, fabrica din oraşul 
Moldova Nouă va fi închisă din cauza “constrângerilor cauzate de forţa de muncă limitată disponibilă în regiune”. 
"În urma întâlnirii avute în data de 19 ianuarie cu reprezentanţii sindicatului, echipa de management Aptiv 
Electrical Distribution Systems Romania a comunicat faptul că fabrica din Moldova Nouă nu mai poate să susţină 
un proiect complet din cauza constrângerilor cauzate de forţa de muncă limitată disponibilă în regiune. Pentru a 
desfăşura un proiect complet specific tipului nostru de industrie, bazat în principal pe forţa de muncă, e nevoie de 
un număr mai mare de angajaţi decât am reuşit să atragem din regiune. Am fost astfel nevoiţi să luăm decizia de a 
ne ajusta operaţiunile din România”, a anunţat Delphi Packard. 
Potrivit reprezentanţilor companiei, activitatea de producţie în Moldova Nouă va fi încetată la sfârşitul lunii 
martie, astfel că cei 698 de angajaţi vor rămâne fără locuri de muncă. 
“Încetarea activităţilor de producţie în Moldova Nouă va avea loc la sfârşitul lunii martie, cu impact asupra a 698 
de angajaţi. Vom face toate demersurile necesare împreună cu părţile implicate pentru a minimiza impactul 
negativ şi pentru a căuta soluţii care să-i ajute pe angajaţii afectaţi de această măsură. În acest proces, ne-am 
angajat ca punerea în aplicare a deciziei să fie în conformitate cu legile şi reglementarile locale. Echipa de Resurse 
Umane va colabora cu Agenţia pentru Ocuparea Forţei de Muncă, Caraş-Severin, pentru a acorda tot suportul 
necesar. De asemenea, va coopera cu alţi angajatori în vederea găsirii unor oportunitati pentru angajaţi. În acelaşi 
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timp, încurajăm angajaţii să aplice la posturile disponibile în fabricile noastre din Sânnicolau Mare, Ineu şi Centrul 
de Inginerie din Arad, punându-le la dispoziţie oferte de angajare", au arătat reprezentanţii companiei. 
Pe de altă parte, primarul oraşului Moldova Nouă, Adrian Torma, a declarat, luni, corespondentului Mediafax, că 
se încearcă găsirea unui alt mare investitor. 
“Reprezentanţii Delphi spun că îşi reduc activitatea pentru că nu-şi pot duce proiectele în totalitate din cauza 
lipsei de forţă de muncă la ceea ce-şi doreau ei. Noi suntem în contact cu ei, mare parte din clădirea şi terenul 
unde-şi desfăşoară activitatea Delphi este proprietatea Primăriei şi vom vedea cum vom parcurge paşii pentru a 
aduce alţi investitori în zona Moldova Nouă. Suntem dispuşi să oferim facilităţi unui eventual investitor care va 
veni la Moldova Nouă şi, cu siguranţă, va veni. Avem infrastructura existentă funcţională şi în plus avem şi forţa de 
muncă calificată în zona de automotive”, a afirmat Adrian Torma. 
Delphi este furnizor global în electronică şi tehnologii pentru automobile, vehicule comerciale şi alte segmente de 
piaţă de acest gen. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Rectorii de Universitatea din Bucureşti şi SNSPA vor o conducere neimplicată politic 
Rectorul Universităţii din Bucureşti, Mircea Dumitru şi rectorul Şcolii Naţionale de Studii Politice şi 
Administrative, Remus Pricopie au semnat luni o declaraţie comună de elaborarea a unui ghid de bune practici 
în managementul universitar, astfel încăt să fie evitată eventuala implicare politică a conducerii universităţilor. 
Declaraţia comună a celor doi vine după ce rectori ai 30 de universităţi din ţară şi-au exprimat, într-o scrisoare 
deschisă la sfârşitul lunii ianuarie, susţinerea faţă de ministrul Educaţiei Valentin Popa, scrie News.ro. 
Acest ghid este menit să clarifice cadrul instituţional, precum şi relaţiile dintre universitate şi alt actor din spaţiul 
public, inclusiv cei politici. 
,,Universitatea din Bucureşti şi Şcoala Naţională de Studii Politice şi Administrative vor demara, în cel mai scurt 
timp, un amplu proces de documentare, analiză şi formulare de propuneri pentru elaborarea unui ghid de bune 
practici în managementul universitar, care să contribuie la clarificarea raportului dintre universitate, ca instituţie 
autonomă, şi orice alt actor din spaţiul public, inclusiv actorii politici”, se arată în declaraţia comună a celor doi 
rectori. 
Ei atrag atenţia că funcţiile de conducere din universităţi nu trebuie să fie politizate, fiind necesară garantarea 
autonomiei universitare. 
,,În toate statele dezvoltate neimplicarea politică a conducerii universităţilor este o garanţie a faptului că opiniile 
specialiştilor din instituţiile de învăţământ superior, exprimate prin publicaţii de specialitate, studii, propuneri de 
politici publice, analize critice, dezbateri etc. sunt rezultatul expertizei acumulate în decenii de muncă şi nu sunt 
influenţate de factori externi spaţiului academic”, mai scrie în declaraţie. 
Rectorul Universităţii din Bucureşti spune că mediul universitar trebuie să rămână „garantul libertăţii de gândire, 
al libertăţii de exprimare şi de studiu”. 
„Vom propune, împreună cu profesorii şi studenţii de la SNSPA, câteva exemple de bune practici referitoare la 
relaţia dintre mediul universitar, dintre conducerea universităţilor şi actorii sociali. Ne dorim o dezbatere 
substanţială pe acest subiect şi un cod de conduită în management universitar, care să ajute în clarificarea şi 
consolidarea unei atitudini neutre a conducerii universităţilor faţă de factorul politic”, a declarat Mircea Dumitru, 
rectorul Universităţii din Bucureşti.  
Declaraţia comună a celor doi vine după ce rectori ai 30 de universităţi din ţară şi-au exprimat, într-o scrisoare 
deschisă la sfârşitul lunii ianuarie, susţinerea faţă de ministrul Educaţiei Valentin Popa, după valul de critici 
apărute în spaţiul public faţă de nenumăratele greşeli gramaticale şi dezacorduri pe care le-a făcut acesta. 
Semnatarii scrisorii spuneau că Valentin Popa a reuşit transformarea Universităţii „Ştefan cel Mare”, care oferă 
"un climat potrivit pentru performanţă în dezvoltarea profesională" şi că a susţinut excelenţa şi calitatea în 
educatie, dar şi accesul echitabil la resurse, dovedindu-se "un bun cunoscător al sistemului, extrem de pragmatic 
şi implicat, care stăpâneşte mecanismele de funcţionare şi finanţare universitară, cu viziune strategică, ancorată 
în tendinţele la nivel european şi global". 
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O înregistrare video în care Valentin Popa, propus pentru funcţia de ministru al Educaţiei, face numeroase greşeli 
de limbă a apărut în mediul online la câteva ore de la anunţul privind includerea sa în Guvernului Dăncilă. Rectorul 
Universităţii „Ştefan cel Mare” din Suceava vorbeşte despre ”pamblică” şi face numeroase dezacorduri. 
De asemena, Valentin Popa a declarat după avizul favorabil primit în Comisie, că este de părere că au existat 
progrese în învăţământ şi este păcat să scoatem în evidenţă elemente nu atât de importante cum ar fi plagiatele. 
Ministrul este de părere că se vorbeşte mult prea mult de cele 0,1% teze de Doctorat. 
În urma acestei declaraţii, Mircea Dumitru şi-a dat demisia din toate funcţiile ocupate în Consiliului Naţional de 
Atestare a Titlurilor, Diplomelor si Certificatelor Universitare (CNATDCU), spunând că a ajuns la concluzia că un act 
salubru de minimă decenţă publică este să se retragă din toate funcţiile asociate cu funcţionarea Ministerului 
Educaţiei. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Coaliția de guvernare, pârâtă la Comisia Europeană în scandalul pe legile justiției: Se solicită sesizarea 
Comisiei de la Veneţia 
Mişcarea civică Iniţiativa România a trimis tuturor europarlamentarilor, dar şi Comisiei Europene un raport privind 
evenimentele care au avut loc în România în ultimul an, în perspectiva dezbaterii care urmează să aibă loc 
miercuri în PE în legătură cu situaţia statului de drept din ţara noastră. 
„Ca urmare a anunţului că Parlamentul European va discuta în şedinţa plenară din 7 februarie 2018 ameninţările 
la adresa statului de drept din România, mişcarea civică Iniţiativa România a trimis tuturor europarlamentarilor, 
dar şi Comisiei Europene un raport cuprinzător privind evenimentele care au avut loc în România în ultimul an: 
cronologia evenimentelor, fapte şi acţiuni ale Guvernului şi majorităţii parlamentare, principalele modificări la 
legile justiţiei şi codurile penale şi consecinţele negative ale acestora asupra statului de drept, luptei împotriva 
corupţiei şi independenţei justiţiei”, anunţă mişcarea civică într-un comunicat. 
Iniţiativa România le solicită europarlamentarilor să ceară Comisarului pentru justiţie, Věra Jourova, şi Comisiei 
Europene sesizarea Comisiei de la Veneţia pentru o opinie privind compatibilitatea pachetului de reforme 
adoptate sau propuse de autorităţile din România cu standardele statului de drept. De asemenea, să ceară 
autorităţilor române ”să înceteze imediat adoptarea modificărilor legislative sau să o amâne până la momentul în 
care Comisia de la Veneţia va exprima o opinie juridică în legătură cu acestea”. 
Mişcarea le mai solicită europarlamentarilor să ceară Comisiei Europene să accelereze crearea unui mecanism 
pentru monitorizarea respectării de către statele membre a principiilor fundamentale ale statului de drept şi a 
independenţei justiţiei. 
”Ne-am adresat europarlamentarilor pentru a-i îndemna să ia poziţie şi să acţioneze în apărarea statului de drept 
şi a independenţei justiţiei în România din două motive: 1. Românii au dovedit fără putinţă de tăgadă, în ultimul 
an, că vor să facă parte dintr-o ţară democratică, membră a Uniunii Europene, în care statul de drept, libertăţile 
individuale, integritatea, responsabilitatea şi transparenţa sunt pe deplin respectate. Timp de un an, sute de mii 
de români şi-au exprimat această aspiraţie în cele mai mari proteste de stradă de la căderea comunismului; 2. 
Toate celelalte căi de convingere a coaliţiei aflate la putere să înceteze subordonarea politică a justiţiei şi să 
asigure o dezbatere publică transparentă şi inclusivă asupra propunerilor de modificare a legilor justiţiei şi a 
codurilor penale au eşuat până în prezent. Majoritatea politică actuală a ignorat toate avertismentele publice ale 
instituţiilor judiciare independente, ale organizaţiilor societăţii civile, ale judecătorilor şi procurorilor, ale Comisiei 
Europene, ale ambasadelor statelor membre UE la Bucureşti sau ale Departamentului de Stat al SUA, că legislaţia 
propusă va submina lupta împotriva corupţiei şi va slăbi independenţa justiţiei în România”, se arată în 
comunicat. 
Conform sursei citate, ”raportul de avertizare” trimis europarlamentarilor şi Comisiei Europene de către Iniţiativa 
România priveşte încercările coaliţiei la guvernare din România de modificare a legilor justiţiei şi a codurilor 
penale, care, în opinia Iniţiativei România, nu numai că subminează statul de drept şi progresele României în 
reformarea justiţiei şi lupta împotriva corupţiei la nivel înalt, dar şi ameninţă principiile fundamentale ale 
proiectului european, cooperarea judiciară europeană şi capacitatea UE de a combate criminalitatea 
transfrontalieră (de exemplu, corupţia în cheltuirea fondurilor europene, spălarea de bani sau combaterea 
terorismului). 
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”Faptele prezentate în raport arată că reformele votate sau propuse de autorităţile române: deschid calea către 
hărţuirea politică a magistraţilor, mai ales a procurorilor (vezi capitolul V al raportului); deschid calea către 
subordonarea politică a justiţiei, revenind la situaţia de dinaintea aderării la UE (vezi capitolul V al raportului); 
slăbesc instrumentele de investigare a criminalităţii şi prevederile legale privind infracţiunile grave (vezi capitolul 
VII al raportului); încalcă criteriile de referinţă ale Mecanismului de Cooperare şi Verificare al Comisiei Europene 
(decizia 2006/928/CE), care este parte integrantă a Tratatului de Aderare a României la UE (vezi capitolele III, IV şi 
V ale raportului); adâncesc criza democraţiei liberale şi a standardelor statului de drept din Europa de Est şi 
favorizează alunecarea spre autoritarism a regimului aflat la putere, ca şi în cazul altor ţări est-europene”, 
condieră semnatarii. 
”Am subliniat că întregul proces legislativ de subminare a statului de drept din România este însoţit, simultan, de 
o campanile publică agresivă de discreditare şi hărţuire a organizaţiilor şi liderilor societăţii civile (campanii media 
şi politice de ştiri false care au drept ţintă credibilitatea organizaţiilor independente de monitorizare a instituţiilor 
din România şi a organizaţiilor pentru drepturile omului, modificări ale reglementărilor fiscale privind finanţarea 
ONG-urilor de către firme private sau de către cetăţeni, recrudescenţa naţionalismului în discursul politic al 
marilor partide îndreptat împotriva proiectului European şi standardelor democratice)”, se mai arată în 
comunicat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ultimatumul UE pentru Marea Britanie. "A venit vremea să facă o alegere", altfel barierele sunt "inevitabile". 
Punctele nevralgice ale negocierilor 
Marea Britanie trebuie să ofere clarificări privind tipul de relaţiei pe care o vrea cu Uniunea Europeană post-
Brexit, afirmă Michel Barnier, negociatorul-şef al Bruxellesului, somând Londra să "facă o alegere" şi avertizând că 
barierele comerciale sunt "inevitabile". 
Guvernul Theresa May a transmis luni că exclude posibilitatea rămânerii într-o uniune vamală cu Bruxellesul post-
Brexit. 
În acest context, Michel Barnier, negociatorul-şef al Uniunii Europene, a cerut Marii Britanii, după întrevederea cu 
premierul Theresa May şi cu ministrul pentru Brexit, David Davis, să clarifice modul în care vede viitoarea relaţie 
bilaterală după 29 martie 2019. 
"Singurul lucru pe care îl pot spune: fără o uniune vamală şi în afara pieţei unice, barierele comerciale pentru 
bunuri şi servicii sunt inevitabile", a declarat Michel Barnier. 
"A venit vremea" ca Marea Britanie "să facă o alegere. Avem nevoie de claritate şi în legătură cu propunerile Marii 
Britanii privind viitorul parteneriat", a subliniat Barnier. 
Londra analizează două posibile forme de relaţii vamale cu UE post-Brexit 
Marea Britanie analizează două posibile forme de relaţii vamale cu Uniunea Europeană post-Brexit, a declarat luni 
un purtător de cuvânt al Guvernului Theresa May citat de agenţia Reuters. 
 
Guvernul Theresa May este favorabil unui parteneriat vamal ori unui acord vamal facil. 
Purtătorul de cuvânt a subliniat că sunt analizate cele două variante, fără a fi stabilit vreun termen-limită pentru 
alegerea uneia. 
Bruxellesul a avertizat Guvernul de la Londra că nu va putea menţine accesul la piaţa comunitară dacă nu va 
contribui la bugetul UE şi nu va accepta libera circulaţie a persoanelor, mărfurilor, serviciilor şi capitalului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Stoltenberg cere statelor membre NATO să respecte angajamentele de creştere a cheltuielilor militare / Ţara 
căreia liderul NATO i-a atras atenţia 
Jens Stoltenberg, secretarul general al NATO, a declarat, luni, că toate statele membre ale Alianţei Nord-Atlantice 
ar trebui să-şi respecte promisiunile de creştere a cheltuielilor militare, adăugând că NATO se confruntă cu tot mai 
multe provocări, relatează agenţia DPA. 
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În cadrul unei vizite oficiale în Norvegia, Stoltenberg, a afirmat că statele membre NATO au făcut unele progrese 
în ceea ce priveşte bugetul de apărare, însă a atras atenţia că doar câteva state au reuşit să atingă obiectivul 
privind alocarea a 2% din PIB pentru apărare. 
”Liderii statelor membre au promis în 2014 să facă mai mult, şi trebuie să facă mai mult. NATO se confruntă cu tot 
mai multe provocări: o Rusie mult mai imprevizibilă, incertitudinea şi teroarea din apropierea graniţelor noastre, 
precum şi o extindere sporită a armelor de distrugere în masă” a declarat Stoltenberg. 
Secretarul general al NATO a avut o întrevedere cu prim-ministrul Norvegiei, Erna Solberg. Liderul NATO a atras 
atenţia Norvegiei că este singurul stat membru NATO ce are frontieră directă cu Rusia şi nu a alocat 2% din PIB 
pentru apărare. Prim-ministrul Norvegiei a replicat, afirmând că sumele alocate pentru apărare sunt în creştere şi 
că Norvegia a investit în noi avioane de luptă şi nave militare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Două ţări au şanse mari să adere la Uniunea Europeană până în 2025 - oficiali europeni 
Comisia Europeană urmează să identifice Serbia şi Muntenegru drept statele din Balcanii de Vest care au mari 
şanse să adere la Blocul comunitar până în 2025, potrivit unor oficiali europeni citaţi de site-ul agenţiei Novinite. 
Marţi, Comisia Europeană va prezenta Strategia privind Balcanii de Vest, în condiţiile în care integrarea rapidă în 
UE a şase ţări din Balcanii de Vest este promovată de 12 state membre. 
"Calitatea de membru a statelor din Balcanii de Vest corespunde cu interesele politice şi economice ale Uniunii 
Europene. Cu o voinţă politică puternică, Muntenegru şi Serbia vor fi pregătite să devină state membre ale UE, 
după ce pun în aplicare reformele şi soluţionează problemele rămase cu vecinii lor. În acelaşi timp, Comisia 
Europeană consideră necesară încheierea unui acord obligatoriu din punct de vedere juridic pentru normalizarea 
relaţiilor dintre Serbia şi Kosovo", a precizat un oficial european, sub protecţia anonimatului. 
Comisarul European pentru Politica Europeană de Vecinătate şi Negocieri pentru Extindere, Johannes Hahn, a 
vorbit recent despre o "strategie a fruntaşului" cu argumentul "competiţiei sănătoase" pentru a justifica aderarea 
Serbiei la UE înaintea altor state din Balcani. 
La 21 noiembrie 2017, preşedintele Parlamentului European, Antonio Tajani, a susţinut apelul făcut de către 
Bulgaria pentru integrarea statelor din Balcanii de Vest în UE. Ulterior, preşedintele Comisiei Europene, Jean-
Claude Juncker, a precizat că extinderea Uniunii nu este posibilă până în 2020. 
Bulgaria, România, Slovenia şi Croaţia sunt singurele ţări din regiune care au devenit până acum membre ale 
Uniunii Europene. Albania, Bosnia şi Herţegovina, Muntenegru, Macedonia, Kosovo şi Serbia au făcut demersuri 
pentru a iniţia negocierile de aderare. 
UE este cel mai mare partener comercial al statelor din Balcanii de Vest, acumulând peste 76% din comerţul total 
din regiune. 
(Sursa: Mediafax) 
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